

# 中华人民共和国工业和信息化部

MINISTRY OF INDUSTRY AND INFORMATION TECHNOLOGY  
THE PEOPLE'S REPUBLIC OF CHINA

致：亚太电信组织秘书长  
近藤胜则先生

尊敬的近藤胜则秘书长：

您2月7日关于亚太电信组织（APT）秘书长和副秘书长竞选的来函收悉。作为APT创始成员国，中方长期支持APT各项工作。我谨荣幸地通知您，中方决定推荐刘子平先生竞选连任APT副秘书长（2024—2026年）。

刘子平先生从事信息通信领域国际合作工作二十余年，长期参与APT、国际电信联盟、亚太经合组织（APEC）等多边机构活动，曾担任APT大会副主席、APEC电信工作组主席，具有丰富的国际组织工作经验。在各成员国支持下，刘子平先生于2020年12月当选APT副秘书长。担任副秘书长以来，刘子平先生认真履职尽责，展现了出色的组织协调能力，为推动APT各项工作发挥了积极作用。我相信，刘子平先生如获连任，必将为促进亚太地区信息通信发展与合作作出更大贡献。

顺致崇高敬意！

中华人民共和国工业和信息化部部长

李北元

2023年3月16日

# 刘子平先生简历

## 基本信息

姓 名： 刘子平  
现任职务： 亚太电信组织副秘书长  
出生日期： 1963年6月10日  
国 籍： 中国  
婚姻状况： 已婚，育有一子

## 教育经历

1982-1986年： 中国上海外国语大学，文学学士  
2005-2006年： 美国威斯康星大学密尔沃基分校，工商管理硕士

## 职业经历

2021年至今： 亚太电信组织副秘书长  
2015-2021年： 中国工业和信息化部国际合作司副司长，负责与  
多边组织、亚洲和美洲地区国家的合作事务  
2012-2015年： 中国工业和信息化部处长，负责与亚洲国家  
的合作事务  
2008-2012年： 中国工业和信息化部处长，负责与多边组织  
的合作事务  
2005-2008年： 中国原信息产业部处长，负责与多边组织的  
合作事务  
1999-2005年： 中国原信息产业部官员，负责与亚太电信组  
织和亚太经合组织电信工作组的合作事务

## 国际经历

2018-2020年： 亚太电信组织大会副主席  
2009-2011年： 亚太经合组织电信工作组主席

( Translation for reference )

16 March, 2023

**To:** Mr. Masanori Kondo  
Secretary General  
Asia-Pacific Telecommunity (APT)

Dear Mr. Masanori Kondo,

Your letter dated 7 February on the Election of Secretary General and Deputy Secretary General of the APT at the General Assembly in 2023 is well received. As a founding member of APT, China continuously supports the work of APT. I have the honor to inform you that, we decide to recommend Mr. LIU Ziping, the incumbent Deputy Secretary General of APT, for re-election to the post of Deputy Secretary General of APT for the term of 2024-2026.

Mr. LIU has been involved in international cooperation in the field of ICT for more than 20 years, and has long participated in the activities of APT, ITU, APEC and other multilateral organizations. He served as Vice President of APT General Assembly and Chair of APEC-TEL, with exceptional professional ability and rich experience in international cooperation. With the valuable support from APT members, Mr. LIU was elected as the Deputy Secretary General of APT in December 2020. Since his appointment as Deputy Secretary General, he has been committed to his duties and responsibilities, demonstrating excellent organizational and coordination skills, and playing an active role in advancing the work of APT. I am confident that Mr. LIU, if re-elected, will contribute further to promoting the ICT development and cooperation in the Asia-Pacific region. The Curriculum Vitae of Mr. LIU is attached herewith for your kind reference.

Please accept, Excellency, the assurances of my highest consideration.

Yours sincerely,

Zhuanglong JIN (Signed)  
Minister, Ministry of Industry and Information Technology  
People's Republic of China



## Curriculum Vitae

Name Mr. LIU Ziping  
Present Position Deputy Secretary General of APT  
Date of Birth June 10, 1963  
Nationality Chinese  
Marital Status Married with one son

### Education Experience

1982 - 1986: Bachelor of Arts, Shanghai International Studies University, P.R.China  
2005 - 2006: Master in Business Administration, University of Wisconsin-Milwaukee, USA

### Professional Experience

2021 - Present: Deputy Secretary General of APT  
2015 - 2021: Deputy Director General, Department of International Cooperation, Ministry of Industry and Information Technology (MIIT) with the responsibilities for cooperation with multilateral organizations, Asian and American regions  
2017: Vice President of APT General Assembly  
2012 - 2015: Director for cooperation with countries in Asia, MIIT  
2009: Chair of APEC-TEL  
2008 - 2012: Director for cooperation with multi-lateral organizations, MIIT  
2005 - 2008: Director for cooperation with multi-lateral organizations, Ministry of Information Industry (MII)  
1999 - 2005: Official of MII, responsible for cooperation with APT and APEC-TEL